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§ 33 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar att fastställa dagordningen.  

 

 

§ 34 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 1/2016 från nämndens sammanträde 

2016-02-02 som justerats 2016-02-08 

 

 

§ 35 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) utses att justera dagens protokoll tillsammans med vice 

ordföranden Bo Sundin (M). Som justeringsdag utses måndagen den 21 mars. 

 

 

§ 36 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 
 

Beslut fattade enligt delegation  
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§ 37 
Övriga anmälningsärenden 
 

A. Protokoll Funktionshindersrådets sammanträde 27 januari 2016. 

B. Skrivelse till idrottsnämnden och fastighetsnämnden i Stockholm avseende 

byggandet av fler hallar med trägolv. Flera verksamheter föredrar 

träparkett.08.01/123/2016. 

C. Friskvårdsanläggning eller sjukhus – skrivelse till nämnden. 02.06.01.09-

231/2016. 

D. Bygg fler idrottshallar istället för planerad gångtunnel under järnvägen 

Bromsten Dnr 02.06.01.09-224/2016. 

E. Granskningsrapport Stora Mossens Hockey. Dnr 01.04/263/2016. 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

 

§ 38 
Anläggande av en 11-spels konstgräsfotbollsplan på Vällingby BP 
Inriktnings- och genomförandebeslut 
dnr 08.03.01/1235/2015. 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag till anläggande av en 11-spels 

konstgräsfotbollsplan på Vällingby BP till en sammanlagd investeringsutgift om 13,0 

mnkr, som förvaltningen beställer av fastighetskontoret för utförande. 

 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna nödvändigt tillägg till nuvarande hyres-

avtal med fastighetskontoret om 1 mnkr år 1.  

 

Ärendet 
Fastighetskontoret tar nu, på uppdrag av idrottsförvaltningen, fram underlag för att bygga om 

en befintlig grusplan till en modern 11-spels konstgräsfotbollsplan. I projektet ingår också 

upprustning av befintlig omklädningsbyggnad, uppsättning av planbelysning samt en del 

stängsel- och markarbeten.  

 

Totalmåttet för konstgräset ska uppgå till 106 x 64 meter vilket innebär ett spelmått om 100 x 

60 meter. Konstgräset ska vara av tredje generationens gräs för breddfotboll. I projektet ingår 

även att förse den enkelsidigt lutande planen med en ny dränering. 
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Efter fattat inriktnings- och genomförandebeslut och avslutad projektering, beräknas upp-

handling kunna ske under senvåren 2016. Anläggningsarbetet kan då, om inget oförutsett 

inträffar, i bästa fall kunna starta enligt önskemål från idrottsförvaltningen i juli 2016. Målet 

är sedan att planen med en anläggningstid på 3,5 månader ska kunna tas i drift före årsskiftet 

2016/2017.   

 

Projektet finns med i årets program för investeringar i idrottsanläggningar. 

Investeringskostnaden för projekt beräknas uppgå till totalt 13,0 mnkr inklusive kostnader för 

utredning, projektering och genomförande med alla byggherrekostnader och övriga kostnader 

ingående.  

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin m.fl.(M), Daniele Fava (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande: Att fler 

konstgräsplaner anläggs är positivt. Av ärendet framgår dock bland annat att någon 

miljögeoteknisk undersökning ännu inte är utförd. Denna ska ge svar på hur mycket av 

befintliga massor i den nuvarande grusplan som kan återanvändas. En analys ska utföras för 

att utröna vilka eventuella markföroreningar som kan finnas. Tidplanen står och faller på att 

inga markföroreningar finns. 

 

Mot bakgrund av att i princip alla projekt blir både fördyrade och försenade på grund av 

oförutsedda omständigheter känns det oseriöst att fatta beslut om ett projekt där grundlig 

research av förutsättningarna ännu inte gjorts. 
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§ 39 

Högdalens sim- och idrottshall, renovering av reningsverk m.m.                                               
Reviderat genomförandebeslut 
Dnr 324/1139/2014. 

 

BESLUT 

 

1. Idrottsnämnden godkänner av skäl som redovisas i detta ärende, att tidigare beslut att 

renovera reningsverk m.m. i Högdalens sim- och idrottshall till en sammanlagd inve-

steringsutgift om 42,5 mnkr utgår och ersätts med redovisat förslag med beräknad 

investeringsutgift om 5 mnkr. 

 

2. Idrottsnämnden godkänner att förvaltningen återkommer med ett nytt 

genomförandebeslut i samband med att nuvarande avtal med verksamhetsutövaren 

löper ut vid halvårsskiftet 2018 och att begränsade åtgärder för att hålla reningsanlägg-

ningen igång, utförs under mellantiden.   

 

Ärendet 

 
I november 2014 fattade fastighetsnämnden och idrottsnämnden ett inriktnings- och 

genomförandebeslut om renovering av reningsverk m.m. för vattenreningen i Högdalens sim- 

och idrottshall. Trots två försök till upphandling kan fastighetskontoret konstatera att inga 

anbud inkom. De planerade åtgärderna var tänkta att genomföras under sex månader 2015, 

vilket också var en förutsättning angiven i avtalet mellan idrottsförvaltningen och den 

entreprenör som svarar för simhallsverksamhetenen. Åtgärderna kunde därför inte genom-

föras, vilket är skälet till att det tidigare genomgenomförandet föreslås utgå.  

 

Ur verksamhetssynpunkt är det en fördel att Högdalens sim- och idrottshall inte stängs förrän 

hösten 2018 då tre simhallar kommer att vara stängda från hösten 2016 för omfattande 

renoveringar. Två av dem kommer att vara öppna igen när Högdalens sim- och idrottshall 

stängs. 

 

Avtalet med verksamhetsutövaren löper ut till halvårsskiftet 2018. Därefter är det möjligt att 

stänga badet under den tid det tar att byta vattenreningsutrustningen. Under tiden fram till 

dess utförs mer begränsade reinvesterings- och underhållsåtgärder för att säkra att 

badverksamheten kan fortgå utan driftstörningar. Det handlar om åtgärder som totalt beräknas 

kosta cirka 5,0 mnkr. Innan halvårsskiftet 2018 återkommer förvaltningarna med ett nytt 

förslag till upprustningen av vattenreningen i Högdalens sim- och idrottshall. 

 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 
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Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

§ 40  

Hagsätra IP - Rollerderby. Inriktningsbeslut 
Dnr 01.01.01/242/2016.                             

 

BESLUT 

1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens förslag till program för att utreda möjligheten 

att uppföra en rollerderbybana på Hagsätra IP. 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av fastighetskontoret beställa framtagning 

av handlingar som underlag för ett kommande inriktningsbeslut till en sammanlagd be-

räknad kostnad om 2 mnkr. 

Ärendet 
Målet är att skapa en väderskyddad anläggning  på Hagsätra IP som kan användas för 

rollerderby under höst, sommar och vår samt att den kan göras om till isrink under vintertid. 

Tanken är att den nya anläggningen placeras inom Hagsätra IP där det idag redan finns en 

ispist så att befintliga teknik- och servicebyggnader kan nyttjas.   

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin m.fl.(M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) lämnar särskilt uttalande enligt 

följande: Vi ställer oss positiva till att förvaltningen utreder idrottsanläggningar även för nya 

idrotter, det är också bra att man tittar på anläggningar som gynnar tjejdominerade idrotter – 

en målgrupp som särskilt är utpekad som prioriterad i stadens idrottspolitiska program.   

Däremot saknas vi information om hur många aktiva Rollerderbyutövare som finns i 

Stockholms stad samt hur många av dessa som ingår i den prioriterade gruppen barn och 

unga. Vi anser att det är relevant att beslutsunderlaget innehåller information om aktiva 

utövare, särskilt i smala idrotter som Rollerderby. Det är viktigt att idrottsnämndens 

prioriteringar utgår från störst möjliga nytta för så många stockholmare som möjligt. 50 

miljoner kronor är en väldigt hög summa, och pengar som eventuellt kan användas bättre. Vi 

har ett ansvar att se till att maximera nyttan av de idrottsinvesteringar som staden gör. För att 

vi ska kunna fatta ett välinformerat beslut om en rollerderby-hall krävs att förvaltningen 

presenterar ett underlag som innefattar antalet aktiva utövare idag.  
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§ 41 

Utomhusbad på Järvafältet - Reviderat utredningsbeslut 
Dnr 411-193-2014. 

 

 

BESLUT 
 
Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att beställa en fördjupad utredning av ett 

utomhusbad på Järvafältet vid Eggeby gård till en kostnad om ytterligare 4 mnkr till totalt 5 

mnkr. 
 

 

Ärendet 
Ett utomhusbad på Järvafältet har varit ett önskemål från de boende i området och frågan har 

diskuterats sedan 1970-talet. Frågan är fortfarande lika aktuell och ingår bland annat i Vision 

Järva friområde 2030. Ett utredningsbeslut togs i februari 2015 i fastighetsnämnden, 

idrottsnämnden och stadsbyggnadsnämnden. 

 

Målet är att skapa ett utomhusbad på Järvafältet som blir en del av mötesplatsen kring Eggeby 

gård. 

 

Syftet är att skapa förutsättningar för boende i området att nyttja ett utomhusbad, något som 

saknas i området idag. Syftet är även att på lång sikt öka simkunnigheten i området. 

 

Enligt tidigare utredningsbeslut så har arbetet med ändring av detaljplan inletts. Fortsatta 

kontakter kommer att ske med stadsbyggnadskontoret. 

 

Utredningen ska ta fram underlag för att skapa ett bad vid Eggeby Gård. Olika varianter på 

bad kommer att utredas. Kostnader, risker och tidplan för de olika varianterna kommer att 

redovisas till inriktningsbeslutet. Oavsett variant på bad ska det utgöra en del av den 

sammankopplade sociala mötesplats runt Järvafältet.  

 

Förutom ovanstående ska följande beaktas i utredningen: 

 Barriärverkan på grund av områdesskydd ska beaktas och i den mån det är möjligt 

minimeras. 

 Sociala funktioner så som Eggeby Gård, naturskolan, stallet och festivalplatsen ska 

stärkas. 

 Ekologiska aspekter av badet ska beaktas som naturlig rening. 

 Trafikfrågan ska hanteras på ett sätt som gagnar helheten. 

 

Underlag med resultat från utredningar redovisas i inriktningsbeslut under 2016. Målet är att 

badet ska kunna öppna under 2018. 

 

Att anlägga utomhusbad på Järvafältet, i ett kulturreservat nära Igelbäcken, innebär 

utmaningar då miljön och området i så lite utsträckning som möjligt ska påverkas. 

Förutsättningarna för naturbad med naturlig vattenrening kommer att utredas. Även buller 

kommer att utredas; hur mycket buller tål platsen från E18 och hur påverkar badbuller 

närmiljön. 
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin m.fl.(M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) lämnar särskilt uttalande enligt 

följande: Alliansen har under många år drivit på för att utreda möjligheten till ett nytt 

utomhusbad på Järvafältet, det är därför glädjande att den rödgrönrosa majoriteten tar frågan 

vidare. Däremot så anser vi att staden måste våga lyfta blicken från att bara handla om ett 

utomhusbad till att titta på hur man kan utveckla andra verksamheter i anslutning till badet. 

För oss är det viktigt att den plats som slutligens väljs är en plats som lever året runt och inte 

bara under sommarmånaderna. Det kan, tillsammans med andra aktörer, vara intressant att 

titta på möjligheten att bygga ytterligare idrottsytor eller andra kommersiella verksamhet i 

anslutning till utomhusbadet.  

 

Vi tycker också att staden, i det kommande planeringsarbetet, bör titta på möjligheten att 

någon annan än staden driver badet när det väl ska tas i drift.  

 

Slutligen vill vi också uppmana förvaltningen att i dialog med fastighetskontoret arbeta för att 

göra grundliga utredningar för att stärka prognossäkerheten men även att se över 

förfrågningsunderlagen och skall-kraven i samband med framtida upphandlingar. Detta i syfte 

att hålla kostnaderna nere.  
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§ 42 

Vårbergs IP. Utredningsbeslut                                        
Dnr 08.01.01/241/2016 

 

 

BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens förslag till program för utveckling av Vårbergs 

IP. 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av fastighetskontoret beställa framtagning 

av handlingar som underlag för ett kommande inriktningsbeslut till en sammanlagd be-

räknad kostnad om 3 mnkr. 

 

Ärendet 
 

Fastighetskontoret har fått i uppdrag av idrottsförvaltningen att ta fram underlag inför ett 

utredningsbeslut gällande utveckling av Vårbergs IP. På idrottsplatsen föreslås en ny 

multihall, en ny teknikhall för fotboll, två nya konstgräsplaner (11-manna respektive 7-

manna) samt rundbana för skolfriidrott, motionsslinga och spontanidrott. Multihallen kommer 

att fungera som en möteplats för Vårberg med omnejd och rymma bland annat 

fritidsverksamhet utöver ytor för idrott och arkiviteter. 

 

I utomhusmiljön kommer ytor för spontanidrott skapas som ett tillskott för stadsdelen. En 

översyn liksom upprustning sker av befintliga serviceutrymmen som personal-, omklädning-, 

garage- och förrådsutrymmen. Därutöver uppförs nya friliggande eller integrerade 

omklädningsutrymmen.   

 

Den preliminära tidplanen anger att utvecklingen av Vårbergs IP kan vara klart i sin helhet år 

2021 men kan färdigställas i olika etapper. Här föreslås multihallen med fritidsverksamhet 

ingå i en tidigare etapp. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Bo Sundin m.fl. (M) yrkar bifall till alliansens (M), (L), (KD) förslag till beslut enligt 

följande:  

i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till beslut 

därutöver anföra:   

 

Utvecklingen- och upprustningen av Vårbergs IP är prioriterad, dels utifrån det 

idrottspolitiska programmet och de prioriterade målgrupperna och dels utifrån att behovet av 

nya idrottanläggningar är stort i den delen av Stockholms stad.  
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Vi blir därför lite förvånade när vi noterar att den rödgrönrosa majoriteten nu skjuter fram 

detta projekt ytterligare i tiden. I samband med idrottsnämndens verksamhetsplan för 2014 så 

framgick att nya Vårbergs IP skulle vara klar 2018 men nu konstaterar vi att denna tidsplan 

skjutits fram ytterligare och nu beräknas vara klar tidigast 2021. Vi vill gärna se att arbetet 

påskyndas i syfte att skapa en funktionell och attraktiv idrottsplats omgående, inte minst för 

att möjliggöra för en högre måluppfyllelse av det idrottspolitiska programmet.  

 

Vidare vill vi även här uppmana idrottsförvaltningen att titta på möjligheten till extern drift av 

anläggningen. Vi har ett flertal föreningsdrivna anläggningar som fungerar utmärkt men vi 

tycker även att man bör titta på om det är möjligt att hitta andra aktörer som är intresserade av 

att drifta hela eller delar av anläggningen.  

 

Slutligen vill vi också uppmana förvaltningen att i dialog med fastighetskontoret arbeta för att 

göra grundliga utredningar för att stärka prognossäkerheten men även att se över 

förfrågningsunderlagen och skall-kraven i samband med framtida upphandlingar. Detta i syfte 

att hålla kostnaderna nere.  
 

  

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till för-

mån för sitt förslag till beslut. 
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§ 43 

Ungdomsledarstipendier.                                        
Dnr 04.01/115/2016 

 

BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden beslutar i enlighet med förvaltningens förslag om tretton stipendier 

om 5 000 kr till ungdomsledare samt tretton stipendier om 5 000 kr till berörda 

föreningar att fördela utifrån de i tjänsteutlåtande redovisade riktlinjerna. 

 

2. Idrottsnämnden utser Pontus Holmgren (MP) samt Mathias Mellgren (C) att ingå i 

stipendiekommittén. 

 

 

Ärendet 
Ungdomsledarstipendier har delats ut av staden sedan början av 1970-talet. Idrottsnämnden 

fastställde senast år 2000 principerna för ungdomsledarstipendium. Förvaltningen föreslår att 

stipendiekommittén bereder förslag till 2016 års ungdomsledarstipendium enligt de ändringar 

som genomfördes 2012. Tretton stipendiater erhåller 5 000 kr vardera och de tretton 

föreningar som ledarna representerar erhåller 5 000 kr vardera. Två av ledamöterna i 

kommittén utses av nämnden. Den tredje ledamoten är förvaltningens representant. 

 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut samt till (S), (MP), (V):s 

förslag till beslut att utse Pontus Holmgren (MP) att ingå i stipendiekommittén.  

Bo Sundin m.fl. (M) yrkar tillika bifall till förvaltningens förslag till beslut samt bifall till 

(M), (L), (KD):s förslag till beslut att utse Mathias Mellgren (C) att ingå i 

stipendiekommittén. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens och (S), (MP) och (V):s förslag till beslut samt 

till (M), (L), (KD):s förslag till beslut.  
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§ 44 

Bidrag till Löparakademin                                        
Dnr 04.01/132/2016 

 

 

BESLUT 
 
Löparakademin beviljas 725 000 kronor i bidrag för sin verksamhet enligt ansökan. 

 

 

Ärendet 
Löparakademin ansöker om bidrag för att genomföra ett antal coachinggrupper i olika 

stadsdelar och två motionslopp i Skärholmen och Kista. Förvaltningen anser att 

Löparakademin bedriver en välfungerande verksamhet och att de bidrar med angelägna 

insatser i ytterstaden. Därför föreslås att Löparakademin beviljas ett bidrag för insatser under 

2016. Föreningen ska lämna en redovisning av verksamheten efter att den sista coaching 

gruppen är avslutad. 

 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 45 

Bidrag till Djurgårdsandan                                        
Dnr 04.01/133/2016. 

 

 
BESLUT 
Djurgårdsandan beviljas bidrag enligt tjänsteutlåtandet med 983 000 kronor för sin 

verksamhet 2016. 

 

 

Ärendet 
Djurgårdens IF Fotboll bedriver socialt arbete under namnet Djurgårdsandan. En av 

aktiviteterna som genomförts är drive in-fotboll på flera platser i staden. Nu ansöker 

Djurgårdsandan om ett bidrag på 1 138 000 kronor för 2016. Förvaltningen anser att 

verksamheten fyller en funktion för många unga i de aktuella stadsdelarna, men föreslår att 

bidraget reduceras något med de kostnader som gäller en överbyggnadstjänst som 

fältansvarig. Anledningen är att förvaltningen anser att de olika sociala verksamheterna i ett 

område ska samverka och inte bygga upp egna paraplyorganisationer. Det motverkar stadens 

intresse att kunna bedöma och värdera olika insatser och behovet av förändringar av insatser. 

Djurgårdsandan ska lämna en rapport om sin verksamhet i enlighet med detta tjänsteutlåtande. 

 

 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Jäv 
Daniele Fava (L) anmäler jäv och ersätts av tjänstgörande ersättaren Birgitta Persson (M) på 

denna paragraf. 
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§ 46 

Remissvar på Motion (2015:49) av Henrik Sjölander (M) om att 
samla stadens fastighetsägaransvar                                        
Dnr 01.06/1251/2015 

 

 
BESLUT 
 

Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

 

Ärendet 
Henrik Sjölander (M) har i en motion föreslagit att kommunstyrelsen tillsammans med 

berörda nämnder får i uppdrag att utreda en överföring av fastighetsägaransvaret och det inre 

underhållsansvaret från idrottsnämnden och kyrkogårdsnämnden till fastighetsnämnden, med 

syftet att samla stadens förvaltning av byggnader och anläggningar inom en nämnd. 

 

Stadens idrottsfastigheter ägs sedan 2011 av fastighetsnämnden men förvaltas delvis av 

idrottsnämnden. Situationen med dagens uppdelning upplevs ologisk av berörda parter. 

 

I stadens budget för 2016 slås fast att fastighetsnämnden och idrottsnämnden i samråd med 

kommunstyrelsen ska utreda gränssnitt i syfte att tydliggöra och förenkla respektive nämnds 

arbete.  

 

Idrottsförvaltningen har ställt sig positiv till att en utredning av gränssnittet genomförs och ser 

fördelar i att ansvaret för allt fastighetsunderhåll samlas hos samma huvudman.  

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Bo Sundin m.fl. (M) yrkar bifall till (M):s förslag till beslut enligt följande:  

 

motionen tillstyrkes 

 

därutöver anföres 

 

Stockholms stad ska vara en aktiv fastighetsförvaltare och verka för att god kvalitet 

upprätthålls i de lokaler, byggnader och anläggningar som staden ansvarar för och som 

behövs till stadens verksamheter, men också för de fastigheter som hyrs ut till externa 

hyresgäster. För att kunna vara en aktiv och även effektiv förvaltare bör det vara en 

självklarhet att ha ett samlat ansvar för stadens fastigheter.  
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Idag ser det inte riktigt så ut, stadens fastighetansvar är fördelat över flera nämnder - 

fastighetsnämnden, idrottsnämnden och kyrkogårdsnämnden. Detta är långt ifrån optimalt, då 

facknämnderna i övrigt har tydligt specialiserade inriktningar. Fastighetsnämnden är den 

nämnd som har just expertkompetensen inom fastighetsförvaltning, och har också idag ansvar 

för den stora delen av stadens fastighetsbestånd. Det gäller allt från större kontorsbyggnader, 

offentliga lokaler, idrottshallar, saluhallar, salutorg, partihandelsområden och brandstationer 

till slott och herrgårdar, konstnärsateljéer, villor och små torp på landet. 

 

Vi anser därför att det vore logiskt att föra över fastighetsägaransvaret och det inre 

underhållsansvaret från idrottsnämnden och kyrkogårdsnämnden till fastighetsnämnden. Det 

är glädjande att även fastighetskontoret ser denna fördel med att renodla stadens 

fastighetsägaransvar och integrera dessa i sin verksamhet.  
 

 

 

Beslutsgång 

 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 

 

 

§ 47 

Remissen om Motion (2015:71) av Hanna Gerdes och Anne-Lie 
Elfvén (båda L) - Utred möjligheten till bad i Hammarby sjöstad                                       
Dnr 01.06/1281/2015 

 
BESLUT 
 

1. Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet 
Hanna Gerdes och Anne-Lie Elfvén (båda L) har i en motion till kommunfullmäktige yrkat på 

att staden ska utreda olika handlingsalternativ för att möjliggöra bad i Hammarby sjöstad. 

 

Hammarby sjöstad klassas i dag som hamnområde där det råder badförbud. Anledningen till 

detta är att stadsdelen är byggd på gammal industrimark. Badförbudet upplevs av många som 

påfrestande. Motionärerna vill därför att staden utreder handlingsalternativ för att möjliggöra 

ett bad i stadsdelen.  
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I samband med projektet att anlägga ett city bad 2014, som sedermera resulterade i en 

utbyggnad av Tanto strandbad, tittade förvaltningen även på ett city bad i form av nedsänkt 

pool, något som bland annat återfinns i Köpenhamn. Förvaltningen bedömde då att en sådan 

lösning för Hammarby sjöstad skulle vara ett välkommet inslag, men att det inte skulle kunna 

rymmas inom rimliga ekonomiska ramar. Projektet bedömdes därför inte som 

kostnadsmässigt realistisk med hänvisning till de reinvesteringskostnader som de närmaste 

åren måste avsättas för befintliga bassängbad i Stockholm. 

 

 
 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Bo Sundin (M) yrkar bifall till (M):s, förslag till beslut vilket Mikael Valier (KD) även ställer 

sig bakom. Som svar på remissen anförs följande: 

  

Moderaterna tycker att intentionerna i motionen är bra och vi är i grund och botten positiva 

till att inrätta ett bad i Hammarby Sjö. En av Stockholms största kvaliteter är närheten till 

vattnet och under förra mandatperioden så satsade Alliansen på att bygga ett city bad i 

Tantolunden samt möjliggöra för bad längs med Hornsbergs strand.  

Det är två investeringar som blivit omåttligt populära bland stockholmarna och vi ser gärna att 

den utvecklingen fortsätter och vidgas till att omfatta ännu fler ställen i Stockholm.  

 

Samtidigt är det viktigt att de allmänna badplatserna är trygga och säkra för de som använder 

dem. Precis som trafikkontoret framför i sitt tjänsteutlåtande så klarar inte vattnet i 

Hammarby Sjö de kvalitetskrav som ställs på allmänna badplatser samtidigt som båttrafiken 

är ganska omfattande i området. Vi ser dock gärna att staden undersöker vilka möjligheter 

som finns att sanera Hammarby Sjö i syfte att få en tjänlig vattenkvalitet, något som man t ex 

gjorde i sjön Trekanten för ett antal år sedan med hjälp av EU-medel.  

 

Vi anser heller inte att staden i detta läge bör avskriva alternativet med att skapa ett nedsänkt 

bad. Istället borde staden arbeta vidare för att se om det går att lösa genom alternativa 

finansieringskällor eller billigare lösningar än det som nu föreslås.  

 

Daniele Fava (L) yrkar bifall till Liberalernas förslag till beslut enligt följande:  

 

motionen tillstyrks 

 

därutöver anföra  

 

Förvaltningarna i Stockholm stad gör olika bedömningar av möjligheterna till bad i 

Hammarby Sjöstad. Av de hittills inkomna kontorsyttrandena finns en rad positiva. 

Miljöförvaltningen skriver att man är positiv till bad i Hammarby Sjöstad, framför allt om det 
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handlar om en bassäng nedsänkt i vattnet med dricksvatten och reningsanläggning. Stockholm 

Hamn AB noterar att många båtar går förbi just Hammarby Sjöstad men noterar också att 

farleden inte är skäl nog för att stoppa eventuella bad. Även exploateringskontoret ställer sig 

positiva till bad i Hammarby Sjöstad. 

Det är angeläget med bad. I ”Program för Stockholms vattenarbete 2006 – 2015” framgår att 

de boende framför önskemål om just bad. I ljuset av att flera av Stockholms stads 

förvaltningar ställer sig positiva till bad i Hammarby Sjöstad och att de boende själva önskar 

sig ett bör motionen tillstyrkas och frågan utredas. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M), Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till 

beslut.  

Daniele Fava (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

 

§ 48 

Svar på skrivelse Gärdets sportfält                                        
Dnr 03.01/1254/2015 

 
BESLUT 
 
Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

Ärendet 
Samtliga partier har inkommit med en gemensam skrivelse till idrottsnämnden med en 

uppmaning att se över möjligheterna att utveckla Gärdets sportfält och att särskilt se på 

möjligheterna att anlägga konstgräs på någon del av fältet. Idrottsförvaltningen har sedan 

tidigare påbörjat en inventering av fältets nuvarande användning. Denna är tänkt att ligga till 

grund för en översyn av utvecklingen av idrottsmöjligheter på sportfältet, där bland annat en 

utredning av eventuella konstgräsplaner kan ingå.  

 

Kontakt är etablerad mellan idrottsförvaltningen, Kungliga Djurgårdens förvaltning (KDF) 

och Länsstyrelsen med flera för att se över hur idrottsmöjligheterna på Gärdets sportfält och 

inom Nationalstadsparken ska kunna utvecklas på ett varierat och konstruktivt sätt för stadens 

medborgare.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
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Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S), Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Pontus Holmgren (MP) 

Mia Ternlund (V), Mikael Valier (KD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: Vi vill börja 

med att tacka förvaltningen för svaret på vår skrivelse. Det är positivt att förvaltningen har 

inlett en dialog med Kungliga Djurgårdsförvaltningen i syfte att utveckla Gärdets sportfält. I 

ett läge där vi har behov av fler idrottsanläggningar samtidigt som marktillgången är 

begränsad, särskilt i innerstaden, så är det viktigt att vi tar tillvara på de ytor som finns.  

Vi ser därför att idrottsnämnden återkommer till denna fråga när idrottsförvaltningen kommit 

längre i diskussionerna med Kungliga Djurgårdsförvaltningen. Vår förhoppning är 

naturligtvis att vi ska kunna utveckla sportfältet och då även möjliggöra för fler idrotter att få 

tillgång till ytan.  

 

 

 

§ 49 

Svar på skrivelse om stängning av GIH-badet                                       
Dnr 01.06/168/2016 

 
BESLUT 
 

Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till 

förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

Ärendet 
Stockholm har flera simhallar som byggdes på 50-70 talet och som nu är i stort behov av 

renovering. För tillfället renoveras Åkeshovsbadet och Bredängsbadet. På tur står också GIH-

badet och Forsgrenska badet. Detta gör att vi totalt har färre anläggningar att erbjuda 

stockholmarna, vilket i sin tur leder till att vi måste prioritera verksamheten ännu mer 

noggrant.  

 

Under renoveringsperioderna får de som önskar bedriva verksamhet i våra simhallar göra 

detta i de hallar som är tillgängliga. Detta gäller både föreningslivet och allmänheten. Det 

kommer att medföra påfrestningar på de bad som är öppna men det vägs upp med att vi i nära 

framtid får bad som är renoverade och tilltalande. För att underlätta något kommer 

öppettiderna i Kronobergsbadet att utökas. 

 

 

  

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
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Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Daniele Fava (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande: Förvaltningen skriver i sitt svar på 

vår skrivelse att simhallsbristen vägs upp av att vi i en nära framtiden kommer att ha fina och 

välfungerande anläggningar. Men många av simhallarna kommer att hålla stängt i flera år. Att 

Kronobergsbadet utökar sina öppettider med vad vi gissar är 11 timmar i veckan är visserligen 

positivt, men otillräckligt.  

 

Förvaltningen skriver även att vissa föreningar ska visas hänsyn under den tid som GIH-badet 

och flera andra simhallar håller stängt. Det måste rimligtvis betyda att andra föreningar 

prioriteras bort, vilket är väldigt olyckligt. 
 

 

 

§ 50 

Svar på skrivelse om nyttjandet av Stockholms stadion                                        
Dnr 01.06/1147/2015 

 
BESLUT 
 

Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till 

förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

Ärendet 

I skrivelsen framhålls att Stockholms stadion har en potential för föreningsverksamhet och 

spontanidrott, men även för större idrotts- och kulturevenemang, men att nyttjandet av 

anläggningen är begränsad. En redovisning önskas om beläggningen, hur mycket arenan 

används för bredd- och spontanidrott och hur idrottsförvaltningen arbetar för att öka antalet 

evenemang och intäkter. 

 

Stockholms stadion har en god beläggning och används främst av skolor, olika 

träningsgrupper och allmänheten, men har även 20-30 evenemang inbokade årligen. När inga 

evenemang pågår är arenan öppen för spontanidrott måndag till söndag klockan 8-21. 

Vardagkvällar kan mellan 200 och 300 personer vara inne på Stadion och träna på 

löparbanorna. Inom förvaltningen finns en evenemangsstrateg som arbetar för att få 

arrangörer att förlägga sina evenemang till Stockholm och till Stadion. Antalet företagsevene-

mang har ökat och från och med 2016 kommer Djurgårdens damer att spela sina 

fotbollsmatcher på arenan. 
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Bo Sundin m.fl. (M) yrkar bifall till alliansens (M), (L), (KD) förslag till beslut enligt  

följande:  

 

uppdra åt idrottsförvaltningen att återkomma till nämnden med en handlingsplan för 

hur man ska förbättra nyttjandet av Stockholm stadion 

 

därutöver anföra: 

De senaste åren har Stockholms stad lagt ner mångmiljonbelopp på att renovera Stadion, 

bland annat för att möte dåvarande arenakrav men också för att modernisera anläggningen 

inför 100 års jubiléet av OS i Stockholm 1912.  

 

Trots det så har hyresintäkterna minskat, inte minst till följd av att Djurgårdens herrar 

lämnade arenan till förmån för Tele 2-arena sommaren 2013. Med minskade hyresintäkter 

måste idrottsnämnden istället skjuta till extra medel för att täcka upp kostnaderna för 

anläggningen, något som i förlängningen går ut över de bredd- och ungdomsidrotten- 

målgrupper som en enig idrottsnämnd beslutat ska vara prioriterad.  

 

Det är bra att Stockholms stadion under de senaste åren har möjliggjort för stockholmare att 

nyttja Stadion för spontanidrott, det är ett steg i rätt riktning. Däremot anser vi att det är 

viktigt att idrottsförvaltningen även jobbar för att få in mer fler långvariga och kommersiella 

hyresgäster för att öka hyresintäkterna.  

 

Parallellt med detta anser vi att det är tråkigt att arenan trots allt står tom stora delar av 

dygnets timmar. Staden borde bli bättre på att ta tillvara denna pärla i Stockholms 

idrottsutbud. Vi vill därför att idrottsförvaltningen återkommer till nämnden med en 

handlingsplan för hur man ska öka nyttjandet ytterligare och hur man ska öka de externa 

hyresintäkterna. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Reservation 
Bo Sundin (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till för-

mån för sitt förslag till beslut. 
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§ 51 

Svar på skrivelse - Förbättra upphandlingsunderlagen - för att få fler 
anbud                                        
Dnr 01.06/1252/2015 

 
BESLUT 
 

Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

 

Ärendet 
Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) har i en skrivelse till nämnden 

uttryckt oro över att kostnaderna för idrottsinvesteringar skenar och med anledning av det 

önskar de få svar på ett antal frågor om framför allt upphandlingar av nybyggnation och 

renovering/upprustning av idrottsfastigheter. 

 

Då ägandet av idrottsfastigheterna och ansvaret för det yttre underhållet i och med 

kommunfullmäktiges beslut den 12 mars 2012 (utl. 2012:29) överfördes till 

fastighetsnämnden är det fastighetsnämnden och dess fastighetskontor som ansvarar för upp-

handlingarna av nybyggnationer och renovering/upprustning av idrottsfastigheterna.  

 

Eftersom utformning av fastighetskontorets förfrågningsunderlag och genomförande av 

fastighetskontorets upphandlingar inte ligger inom idrottsförvaltningens ansvarsområde 

genomför idrottsförvaltningen inte uppföljningar av de aktuella upphandlingarna och arbetar 

inte heller med att ta fram de aktuella förfrågningsunderlagen. 

 

Fastighetskontoret har ansvaret för beräkningar av kostnaderna i de inriktnings- och 

genomförandebeslut för idrottsanläggningar som behandlas i idrotts- respektive 

fastighetsnämnden. Idrottsförvaltingen har framfört till fastighetskontoret vikten av säkrare 

kalkyler i framför allt inriktnings- och genomförandebesluten.  

 

Fastighetskontoret har av fastighetsnämnden fått i uppdrag att redovisa upphandlingsstrategier 

m.m. Fastighetskontoret avser att göra detta under våren 2016. Under våren avser 

fastighetskontoret även att besvara en fråga om prognossäkerhet och fördyrade projekt som 

ställts under fastighetsnämndens sammanträde. 

 

Utöver åtgärder som fastighetskontoret, inom ramen för sitt ansvarsområde, vidtar för att öka 

prognossäkerheten pågår samarbete mellan fastighetskontoret och idrottsförvaltningen inom 

området.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 
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Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin m.fl.(M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) lämnar särskilt uttalande enligt 

följande: Att få ner investeringskostnaderna på idrottsinvesteringarna är centralt om vi ska 

lyckas bygga ikapp och bygga i takt. För att nå dit är det dels viktigt att prioriterar att bygga 

enklare hallar och att man upphandlar flera anläggningar samtidigt och dels är det prioriterat 

att man har attraktiva förfrågningsunderlag som inbjuder fler aktörer att lägga anbud och på så 

vis pressa priserna.  

 

Stockholms stad har ett stor behov av nya anläggningar men vi har också ett stort behov av att 

renovera befintliga anläggningar. Den rödgrönrosa majoriteten har tillskjutit en miljard till 

idrottsinvesteringar för de kommande fem åren, det är positivt och det behövs, men vi ser nu 

hur dessa pengar äts upp av fördyringar av tidigare beslutade investeringar och redan nu 

ligger fördyrningarna på närmare 400 miljoner kronor.  

 

Även om det är fastighetsnämnden och fastighetskontoret som ytterst ansvarar för 

förfrågningsunderlag, skall-krav samt upphandlingarna övergripande så anser vi att 

idrottsnämnden även bör se över vilka krav som vi ställer på anläggningarna vid nyproduktion 

och renovering. Detta för att se om det verkligen är nödvändiga krav eller om det finns 

utrymme för att revidera dem i syfte att göra det enklare för fler aktörer att lägga anbud.  

 

§ 52 

Svar på skrivelse – Rätten att bada utan att bli sexuellt trakasserad 
eller angripen  
Dnr 01.06/167/2016 
 
 
BESLUT 
 

Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

Ärendet 
I skrivelsen till idrottsnämnden (bilaga 1) begär Daniele Fava (L), Bo Sundin m.fl. (M), 

Mikael Vailer (KD) svar på följande frågeställningar: 

 

1. Vilka aktiva åtgärder som kan vidtas för att säkerställa människors rätt att bada utan 

att bli sexuellt trakasserade eller utsatta för andra övergrepp i stadens 

badanläggningar? 

2. Hur staden kan skaffa sig kunskap om dessa brott så att vi kan följa upp att de åtgärder 

vi vidtar leder till önskat resultat? 
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Bo Sundin (M) yrkar bifall till (M), (KD):s förslag till beslut enligt följande:  

 

uppdra åt förvaltningen att omedelbart införa tillträdesförbud för samtliga personer som blir 

påkomna med att trakassera och ofreda andra simhallsbesökare  

 

därutöver anföra  

 

Staden har ett ansvar att se till att alla besökare känner sig trygga och välkomna i våra 

anläggningar och en viktig del i detta är att se till att upprätthålla svensk lag. Vi har i flera 

sammanhang kritiserat de könsseparerade bubbelpoolerna eftersom vi anser att det är 

otidsenligt, inte löser de bakomliggande problem samt innebär att staden accepterar och 

normaliserar ett fullkomligt oacceptabelt beteende. Det är prioriterat att staden tydligt tar 

ställning och markerar vad som är acceptabelt och vad som inte är det samt vidtar åtgärder när 

regelverken inte respekteras eller efterlevs.  

 

 

 

Trots de könsseparerade poolerna och polisbevakning på Eriksdalsbadet så har anmälningarna 

om sexuellt ofredande inte upphört. Vidare ser vi också att besökarantalet minskar och att 

tjejer och kvinnor i stor utsträckning står för minskningen. Detta är naturligtvis oacceptabelt 

och det är nu dags att på riktigt agera för att komma tillrätta med problemen så att stadens 

simhallsbesökare kan känna sig trygga på anläggningarna. Vi vill att samtliga personer som 

blir påkomna med att trakassera och ofreda andra simhallsbesökare ska kunna ges 

tillträdesförbud till samtliga av stadens sim- och idrottsanläggningar.  

 

Daniele Fava (L) yrkar bifall till folkpartiets förslag till beslut enligt följande:  

 

uppdra åt förvaltningen att utreda möjligheten att anlita extern hjälp för att komma till rätta 

med Eriksdalsbadets problem med sexuella trakasserier 

 

därutöver anföra 

 

 

Det har nu gått flera månader sedan Eriksdalsbadet könsseparerade sina bubbelpooler, som ett 

svar på de omfattande problem badet haft med sexuella trakasserier. Sedan dess har man 

vidtagit en rad åtgärder, och hade till och med patrullerande polis på plats på sportlovet. 

 

Trots detta kommer man inte till rätta med problemen. Besöksantalet sjunker och 

anmälningarna fortsätter att komma. Det nya förslag till etiska riktlinjer som nämnden ska 

fatta beslut om idag ger inte medarbetarna tillräcklig vägledning i hur de ska hantera 

problemen.  



Sida 24 av 28 

 

 

Idrottsborgarrådet har knappt kommenterat det faktum att kvinnor och flickor just nu inte 

känner sig trygga på Eriksdalsbadet.  Majoriteten verkar varken ha den politiska viljan eller 

kompetensen för att lösa dessa problem. Det behövs nya, professionella ögon på 

Eriksdalsbadets situation. 

 

Vi föreslår därför att man anlitar extern hjälp, till exempel en säkerhetskonsult, som genom en 

säkerhetsgenomlysning skulle kunna ge svar på frågor så som om det finns det något att ändra 

i den fysiska miljön på badet, om det finns det något sätt att ändra systemen med vilka man 

släpper in folk på badet för att lättare kunna se vilka som missköter sig, och varför det är just 

Eriksdalsbadet som drabbats av dessa problem.  

 

Idrottsborgarrådet Emilia Bjuggren (S) anför följande som replik på (L):s förslag till beslut: 

Jag och flera med mig anser att (L):s förslag till beslut innehåller oförskämda formuleringar 

och påståenden om att det skulle råda oenighet kring viljan till att vidta åtgärder på detta 

område. Jag tycker personligen att detta var onödigt och att detta avviker på ett flagrant sätt 

från den goda ton som vi vanligtvis använder i idrottsnämnden mot varandra. 

Mia Ternlund (V) ställer sig bakom idrottsborgarrådet Emilia Bjuggrens (S) replik på det 

liberala förslaget till beslut. 

 

 

 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M), samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 

förslag till beslut. 

Daniele Fava (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

§ 53 

Etiska riktlinjer för idrottsförvaltningen i Stockholms stad                                       
Dnr 01.03/258/2016 
 
BESLUT 
 

Idrottsnämnden beslutar godkänna Etiska riktlinjer för idrottsförvaltningen i 

Stockholms stad. 
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Ärendet 
Syftet med de nya etiska riktlinjerna är att påminna om det ansvar vi har i arbetet inom 

idrottsförvaltningen, att klargöra viktiga etiska värden och normer för alla medarbetare och att 

stimulera till tankar och samtal om viktiga etiska frågor. 

 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut  

Daniele Fava (L) yrkar bifall till folkpartiets förslag till beslut enligt följande: 

  

Återremiss av ärendet 

 

därutöver anförs:   

 

Förvaltningen har förtjänstfullt lyft fram ”nolltolerans mot mobbning, sexuella trakasserier, 

diskriminering och hot om våld” som en riktlinje. Man har till och med skrivit ett särskilt 

kapitel om detta i dokumentet. Men ett allvarligt problem är att det inte ges någon vägledning 

för hur medarbetare ska agera när sådana situationer uppstår. I stycket om mobbning och 

trakasserier konstateras först att nolltolerans råder men sedan konstateras att ”det är en 

komplicerad fråga hur en sådan nolltolerans ska genomföras”. I stället för svar till 

medarbetarna kommer ett antal frågor. Så som ”när bör man göra en polisanmälan? Kan man 

förhindra en person att få tillgång till anläggningen?”. 

 

Bristen på tydliga instruktioner gör också att ”fallbeskrivningarna” som förekommer rikligt i 

texten – diskussionsfrågor som medarbetarna ska diskutera etiska frågeställningar utifrån -   

inte ges tydliga svar i riktlinjerna. I stället för handfasta regler och riktlinjer om hur man ska 

agera när någon blir hotad i duschrummet så ska man först vägledas av ”att det råder 

nolltolerans” sedan att det ”en komplicerad fråga hur en sådan nolltolerans ska genomföras”.  

 

Ett dokument som heter ”Etiska riktlinjer” måste ge tydliga sådana, inte i huvudsak vara ett 

problematiserande dokument.  Extra allvarligt blir det när de etiska riktlinjerna först slås fast i 

ett antal korta punkter, sedan problematiseras i tillämpningen utan ett tydligt svar för hur man 

ska agera, för att slutligen lämnas öppna för diskussion i det som kallas ”fallbeskrivningar”.  I 

värsta fall slutar det med att varje fallbeskrivning som ska diskuteras enligt riktlinjerna, 

diskuteras utifrån tolkningen att alla svar är gångbara i praktiken.  

 

Fallbeskrivningen ”Hot om misshandel om man duschar naken” ska inte diskuteras utifrån att 

”det är en komplicerad fråga hur en sådan nolltolerans ska genomföras”. Det ska finnas en 

tydlig instruktion för medarbetarna hur de ska agera vid hot om våld. 

Fallbeskrivningarna ”välgörande humor eller en fördomsfull inställning?” och ”sexuellt 

ofredande” ska inte diskuteras utifrån ett allmänt perspektiv på ”Serviceinställning och gott 

bemötande” respektive ”Arbetsglädje och samhörighet”. Om de ska tillhöra ett 

diskussionsunderlag ska de göra det mot en bakgrund av vilka regler och värderingar som 

bryts och hur man ska agera när kollegor beter sig sexistiskt, rasistiskt eller brottsligt. 
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Idrottsförvaltningen har högst reella utmaningar att hantera, inte minst de uppmärksammade 

problemen med sexuella övergrepp på stadens badhus. I detta behöver man stöd, ledning och 

styrning från den politiska ledningen av staden.  

 

Detta dokument behöver arbetas om i grunden så att det presenterar tydliga svar på vilka 

värderingar som gäller och hur våra medarbetare ska agera när människor inte är trygga vår 

verksamhet.  
 

 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer det framlagda förslaget om återremiss mot att beslut tas denna dag och 

finner att idrottsnämnden beslutar om att ta beslut i ärendet på denna dag.  

 

Ordföranden finner därefter att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Daniele Fava (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

 

 

 

§ 54 

Månadsrapport - februari 2016.  
Dnr 2016.312/2016             
 
 
BESLUT 
 
 

Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 

 

 

Ärendet 
Förvaltningens månadsprognos per februari grundar sig på bokslut 2015, kända förändringar 

samt utfall till och med februari. Därutöver har ekonomienheten haft budgetgenomgångar 

med driftavdelningen under februari där alla enhetschefer deltagit. Årsprognosen, efter 

resultatdispositioner och beräknad budgetjustering, innebär ingen nettoavvikelse jämfört med 

budget. 

  

Vissa förändringar har gjorts jämfört med budgetfördelningen i verksamhetsplanen. 

Justeringarna av budgetfördelningen har tagit hänsyn till ny information. Därutöver har en 

mer detaljerad fördelning av budgeten gjorts jämfört med fördelningen i verksamhetsplan 

2016.  
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I  kommunstyrelsens beslut ”Avstämning av mål och budget 2016” (justeringsärende) 

beviljades idrottsnämnden budgetjustering med totalt 14,2 mnkr för minskade kostnader och 

7,8 mnkr för minskade intäkter. Budget och prognos i denna månadsrapport grundas på detta 

beslut.  

 

Jämfört med perioden januari-februari 2015 har bokförda intäkter för både sim- och 

idrottshallarnas försäljning samt planhyror minskat. Även jämfört med vad som budgeterats 

innebär utfallet en minskning för perioden januari-februari. 

 

Årsprognosen för driftbudgeten inrymmer stor osäkerhet främst avseende effekterna av 

stängda anläggningar och intäktsutvecklingen under året. 

 

Nämndens budget för investeringar uppgår till totalt 48,4 mnkr under 2015. Ingen avvikelse 

beräknas i nuläget för utgifter.  

 

I tjänsteutlåtandet lämnas kommentarer till förvaltningens resultat, fördelat på drift och 

investeringar. 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) lämnar särskilt uttalande enligt 

följande: Vi har under lång tid sett hur intäkterna för stadens sim- och idrotthallar minskar, 

månadsrapporten för februari 2016 är inget undantag. Trots att idrottsförvaltningen i år 

genomfört en omfattande marknadsföringskampanj av våra anläggningar och träningskort så 

ligger intäkterna lägre jämfört med motsvarande period förra året.  Kollar man på träningskort 

där all träning (inkl gym och gruppträning) ingår är minskningen så mycket som två procent 

jämfört med samma period förra året. Särskilt oroande är det att antalet besökare, och således 

intäkterna, minskat till följd av de problem som finns med otrygghet och sexuella trakasserier. 

Vi anser att idrottsförvaltningen måste ta frågan på allvar och se till att nödvändiga åtgärder 

sätts in för att stävja brott, öka tryggheten och få tillbaka besökarna. Det är centralt att alla ska 

kunna känna sig trygga på stadens idrottsanläggningar och att staden tydligt markerar mot 

oacceptabelt beteende.  

 

Vi ser ett tydligt samband mellan det svalnande intresset för kommunala gymkort och ökad 

konkurrens av väldigt många nya kommersiella gym runt om i hela staden. För oss är detta ett 

tecken på att de kommunala gymmen spelat ut sin roll och att idrottsnämnden successivt, 

genom driftsupphandlingar, bör avveckla sina gymverksamheter. Vår uppfattning är att 

kommunen inte ska konkurrera på kommersiellt välfungerande marknader. Vi anser att de 
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pengar som idrottsnämnden nu lägger på att täcka intäktsbortfallen på gymverksamheten 

istället bör investeras i idrottsnämndens kärnverksamhet - nämligen på barn-, ungdoms- och 

breddidrotten.  

 

 

§ 55 
Information och övriga frågor  
 

A. Daniele Fava (L) har en fråga om tidsplan för Kanalplan. Förvaltningschef Olof 

Öhman ger beskedet att man räknar med att komma upp med ett ärende i frågan till 

kommande nämnd i april. Det förslag man kommer att redovisa är troligen något 

dyrare än beräknat och nämnden får ta ställning till detta eller om man önskar dela upp 

projektet i två delar. 

B. Daniele Fava (L) frågar också om det finns någon aktuell information gällande 

idrottsytor för den kommande Hagastaden. Frågan besvaras av avdelningschef Kersti 

Ruthström. 

C. Daniele Fava (L) undrar också när det kan bli en ny informationsträff gällande 

Åkeshovs simhall. Avdelningschef Kersti Ruthström återkommer i frågan. 

D. Bo Sundin (M) har en fråga om varför Högalids innebandy damer inte fått svar på sin 

fråga gällande den s.k. klisterproblematiken. Förvaltningschef Olof Öhman svarar att 

ett diariefört svar gått ut från förvaltningen men tyvärr skickats till fel mejladress. 

Svaret är nu skickat till rätt adress.  

E. Förvaltningschefen Olof Öhman påminner om att det seminarium/föreläsning om 

jämställdhetsarbete inom idrotten med organisationen Make Equals grundare Ida 

Östensson som kommer att ske den 31 mars mellan kl.9-11. 

 

F. 10 april (närmare information om klockslag etc. kommer) är det invigning av den 

femspelsplan speciellt framtagen för spelare med synnedsättning på Hägerstensåsens 

BP. Planen har tagits fram i samarabete mellan Idrottsförvaltningen, Arvsfonden, 

Parasport Stockholm, SRF Stockholm & Gotlands län, Trafikkontoret, 

Fastighetskontoret, Åke Wibergs stiftelse, Kronprinsessan Margaretas Minnesfond, 

Polytan samt RNCB (UK). Samt alla i MIK Sound Junior och MIK Sound spelare.   

 

 

 

 

 

 

Då inga övriga frågor fanns avslutade ordföranden mötet kl. 17:59 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Efter sammanträdet presenterade samordnare Jan Grönqvist från idrottsförvaltningen 

”Program supporter”. 

  


